
 

 

                                                    PROTOKÓŁ nr IV/2019 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 25 lutego 2019 r. w godzinach 16:00 – 18:30  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Cimochowski 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Krystyna Gwiazdowska 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Mariola Brygida Karpińska 

8. Kamil Klimek 

    10. Zdzisław Koncewicz 

    11. Karol Korneluk 

    12. Stanisław Kulikowski 

    13. Kamil Lauryn    

    14. Jacek Niedźwiedzki 

    15. Adam Ołowniuk  

    16. Wojciech Pająk 

    17. Zdzisław Przełomiec 

    18. Jacek Roszkowski 

    19. Jarosław Schabieński 

    20. Sławomir Sieczkowski 

    21. Andrzej Turowski 

    22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Radny nieobecny: 

     1.  Bogdan Bezdziecki 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu. 

 



 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec otworzył IV sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek 

– Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta,  przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby 

mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców 

prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Zdzisław Przełomiec w związku ze śmiercią śp. Jana Olszewskiego – Premiera Polskiego 

Rządu, śp. Janusza Kopciała – Zasłużonego dla Miasta Suwałk, śp. Ks. Ryszarda 

Gwiazdowskiego – byłego proboszcza Parafii pw. Św. Aleksandra w Suwałkach oraz                 

śp. Jolanty Nowakowskiej – Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 4 w Suwałkach zaproponował 

uczczenie pamięci zmarłych minutą ciszy. Poprosił wszystkich obecnych o powstanie. 

Po minucie ciszy przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Zdzisław Koncewicz w imieniu radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość oraz Ugrupowania 

„Mieszkańcy Suwałk” złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący 

sytuacji panującej w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej w Suwałkach. 

 

Sławomir Sieczkowski złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad punktu 19  obrad: 

Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach; stwierdził, że punkt ten pojawia 

się po raz kolejny. Podkreślił, że zgodnie z art. 19 ust, 1 ustawy o samorządzie gminnym rada 

gminy wybiera ze swego grona przewodniczącego i 1-3 wiceprzewodniczących. Stwierdził, że 

rola wiceprzewodniczących jest znikoma. Rada Miejska w Suwałkach wybrała dwóch 

wiceprzewodniczących i wybór trzeciego jest zbędny. Nadmienił, że Ugrupowanie 

„Mieszkańcy Suwałk” nie zgłosiło swego kandydata na wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej, gdyż uważa, że Prezydium Rady jest zbyt liczne i powoduje niepotrzebne 

zwiększenie  kosztów. 

 



 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie 

gminnym  Rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością  

głosów ustawowego  składu rady, tj. 12 głosów za wnioskiem. 

Przystąpiono do głosowania wniosku dot. rozszerzenia porządku obrad o Informację o bieżącej 

sytuacji w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej w Suwałkach. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

„Za”            głosowało   8 radnych 

„Przeciw”   głosowało 14 radnych 

„wstrzymał się”              0  

   

Zdzisław Przełomiec  stwierdził, że wniosek radnego Zdzisława Koncewicza nie uzyskał 

bezwzględnej większości głosów; w związku z powyższym punkt dotyczący zgłoszonej sprawy 

nie będzie wprowadzony do porządku obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Sławomira 

Sieczkowskiego - zdjęcie z porządku obrad punktu 19  obrad: Wybór wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Suwałkach; 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

„Za”            głosowało   5 radnych 

„Przeciw”   głosowało 14 radnych 

„wstrzymał się”              3 radnych  

 

Zdzisław Przełomiec  stwierdził, że wniosek Radnego Sławomira Sieczkowskiego nie uzyskał 

bezwzględnej większości głosów; w związku z powyższym punkt dotyczący zgłoszonej sprawy 

będzie rozpatrywany jako punkt 19 porządku obrad. 

 

Zdzisław Koncewicz w imieniu Radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość poprosił                           

o 5-minutową przerwę. 

 

Zdzisław Przełomiec  ogłosił 5-minutowa przerwę.  

 

Zdzisław Przełomiec wznowił obrady i stwierdził, że  porządek obrad zaproponowany przy 

zwołaniu sesji został przyjęty: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr III/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 stycznia            

2019 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                 

w Suwałkach od dnia 30 stycznia  2019 roku.   



 

 

5. Informacja uzupełniająca dotycząca zapotrzebowania na zatrudnienie więźniów w 2019 

roku w jednostkach podległych Miastu Suwałki, oraz w innych podmiotach uprawnionych 

do zatrudniania więźniów. 

6. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej               

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na 2019 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na 2019 

rok. 

8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

rozliczania i obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, w tym zajmującym stanowiska kierownicze oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Suwałki, a także określenia granic obwodów 

tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta Suwałk.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg 

gminnych. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Łąkowej w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Piaskową, rzeką 

Czarną Hańczą i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego torami kolejowymi, ulicą 

Przemysłową, rzeką Czarną Hańczą i ulicą Sianożęć w Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej im. Marii 

Konopnickiej w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok.  

19. Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

-    rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania  wyboru 

wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Suwałkach;  

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru  wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Suwałkach.                               



 

 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi kasacyjnej od wyroku Wojewódzkiego  

Sądu Administracyjnego w Białymstoku w sprawie ze skargi na uchwałę Rady Miejskiej  

w Suwałkach w przedmiocie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Podlaskiego. 

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

23. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr III/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  30 stycznia        

2019 roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z III sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 22 lutego 2019 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr III/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  30 stycznia 2019 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  30 stycznia 2019 roku została  

przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja uzupełniająca dotycząca zapotrzebowania na zatrudnienie więźniów w 2019 

roku w jednostkach podległych Miastu Suwałki, oraz w innych podmiotach 

uprawnionych do zatrudniania więźniów. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że realizując obowiązek wynikający z § 4 ust. 2 

Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 21 sierpnia 2017 r. w sprawie trybu 

wyznaczana podmiotów, na rzecz których skazania mogą wykonywać prace na cele społeczne 

oraz czynności tych podmiotów w zakresie wykonywania pracy,  Prezydent Miasta Suwałk 

przedkłada informację Dyrektora Aresztu Śledczego w Suwałkach i informację o liczbie i treści 

zgłoszonych zapotrzebowani, podmiotach zgłaszających zapotrzebowanie na nieodpłatną prace 

osadzonych, które spełniają wymagania określone w art. 123a § 5 ustawy Kodeks karny 



 

 

wykonawczy. 

Informację wszyscy radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. 

Uwag nie zanotowano. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja uzupełniająca dotycząca zapotrzebowania na 

zatrudnienie więźniów w 2019 roku w jednostkach podległych Miastu Suwałki, oraz w innych 

podmiotach uprawnionych do zatrudniania więźniów została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej          

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na 2019 rok. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 10  do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa Informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 19 lutego 2019 r. i Komisji Finansowo-

Budżetowej w dniu 20 lutego 2019 r. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki 

na 2019 rok została przyjęta. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na      

2019 rok 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 11  do protokołu.  

Kamil Lauryn - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 12  do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr  13 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 21 głosy, „przeciw” 1 głos, „wstrzymał 

się” 0)   przyjęta została  wraz  z autopoprawką  

 



 

 

 

 

Uchwała Nr IV/48/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na 2019 rok 

 stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Ad pkt. 8 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik Nr 16 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że na podstawie art. 30a ust 5 ustawy Karta Nauczyciela, 

organ prowadzący szkoły przedkłada organowi stanowiącemu Sprawozdanie z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych stopniach awansu zawodowego                 

w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. Przedmiotowe 

Sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 18 lutego 

2019 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

rozliczania i obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, w tym zajmującym stanowiska kierownicze oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 17  do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr19  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” 22 głosy)   przyjęta została   



 

 

Uchwała Nr IV/49/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania i obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, w tym zajmującym 

stanowiska kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli 

                                                  stanowi załącznik nr 20  do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Suwałki, a także określenia granic obwodów 

tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta Suwałk. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 21  do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Anna Maria Gawlińska stwierdziła, że decyzja o rozbudowie Szkoły Podstawowej Nr 4 jest 

spóźniona. Nie tylko reforma oświaty jest przyczyną zmiany obwodu tej szkoły. W obwodzie 

tej szkoły zbudowane zostały nowe osiedla. Należy wyciągnąć wnioski na przyszłość                       

i zastanowić się czy  warunki lokalowe, stan bezpieczeństwa, higieny w placówkach 

oświatowych są wystarczające. Zadziwiający jest fakt, że inwestorzy zdążyli z budową dróg       

i ulic, powstała nowa parafia, ale zabrakło odpowiednich działań ze strony Samorządu 

odpowiedzialnego za rozwój młodego pokolenia  w kierunku rozwoju i unowocześniania 

placówek oświatowych. Nadmieniła, że radni Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” poprą 

przedstawiony projekt uchwały. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy)   przyjęta została   

 

Uchwała Nr IV/50/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Miasto Suwałki, a także określenia granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, 

mających siedzibę na obszarze miasta Suwałk 

 stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 



 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg 

gminnych. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 25   do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 26   do protokołu 

Głosów w dyskusji nie zanotowano. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22  głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr IV/51/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie  zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg gminnych 

                                             - stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 29  do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Sławomir Sieczkowski stwierdził, że jest to dobra zmiana, aby zaspokoić oczekiwania 

mieszkańców naszego miasta, ale zdaniem radnych ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” pełna 

satysfakcja była by gdyby opłata za kwartał uiszczana była po zakończeniu danego okresu. 

Oczywistym faktem jest to, że dobro finansów miejskich wymaga aby ta opłata wpłynęła do 

kasy miejskiej w danym roku budżetowym. Dlatego radni Ugrupowania proponują przyjęcie 

poprawki w § 1 ust. 1 pkt 1-3 w następującym brzmieniu : „za styczeń- luty, marzec do                 

15 kwietnia, za kwiecień-maj-czerwiec do 15 lipca, za lipiec-sierpień – wrzesień do                       

15 października”; czwarty kwartał pozostawał by bez zmian.   

 

Andrzej Turowski poinformował, że powyższą propozycję  radny Sławomir Sieczkowski 

przedstawił na posiedzeniu Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 20 lutego 2019 r. 

Członkowie Komisji odrzucili przedmiotową propozycję. 

 

 



 

 

Wiesław Stelmach  stwierdził, że przedstawiona propozycja jest zbyt daleko idąca. Zarządcy 

lokali w budynkach wielolokalowych czynsz, w skład którego wchodzi również opłata za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, pobierają co miesiąc. W związku z tym zarządcy 

dysponują środkami finansowymi i nie ma powodu aby kredytować cały okres kwartału. 

 

Zdzisław Przełomiec poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Radnego Sławomira 

Sieczkowskiego dot. prowadzenia poprawki do projektu uchwały w § 1  ust. 1, pkt 1-3; 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

 

„Za”            głosowało     7  radnych 

„Przeciw”   głosowało   14  radnych 

„wstrzymał się”               1  radny  

 

Zdzisław Przełomiec  stwierdził, że wniosek radnego Sławomira Sieczkowskiego nie uzyskał 

bezwzględnej większości głosów; w związku z powyższym wniosek nie został przyjęty. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w zaproponowanej wersji. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 21 głosów, „przeciw” -0, „wstrzymał się” 

1 głos ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr IV/52/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego  2019 r. 

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości 

                                             - stanowi załącznik nr  33  do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli 

nieruchomości. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                   

załącznik nr  34  do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 35   do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr36   do protokołu. 

 



 

 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 20 głosy, „przeciw” 0, „wstrzymał się”  1 

głos) przyjęta została  

 

Uchwała Nr IV/53/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości 

 stanowi załącznik nr 37  do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Łąkowej  w Suwałkach.  

     

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 38   do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 39  do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr40  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22  głosy)  przyjęta została  

 

Uchwała Nr IV/54/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowane odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty 

                                              - stanowi załącznik nr 41   do protokołu 

 

Ad pkt 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Piaskową, rzeką 

Czarną Hańczą i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

- załącznik nr 42  do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawia opinię Komisji - załącznik nr 43  do protokołu 



 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44   do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie (  „za” 22 głosy)  

 

Uchwała Nr IV/55/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Piaskową, rzeką Czarną Hańczą i granicami 

administracyjnymi miasta Suwałk. 

                                            - stanowi załącznik nr 45 do protokołu 

 

Ad pkt 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego torami kolejowymi, ulicą 

Przemysłową, rzeką Czarną Hańczą i ulicą Sianożęć w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 46 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawia opinię Komisji - załącznik nr 47  do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr IV/56/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego torami kolejowymi, ulicą Przemysłową, rzeką 

Czarną Hańczą i ulicą Sianożęć w Suwałkach 

                                            - stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

 

Ad pkt 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej im. 

Marii Konopnickiej w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 50 do protokołu.  



 

 

Wojciech Pająk - wiceprzewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 51  do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński w imieniu radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość zaproponował 

zmiany w statucie Biblioteki; wcześniej zasygnalizował jeden z aspektów funkcjonowania tej 

placówki, który wymaga zmiany. W interesie mieszkańców Suwałk jest rzetelne 

przekazywanie wszelkich informacji; mieszkańcy powinni mieć możliwość porównywania 

wszystkich aspektów, poglądów, różnych propozycji, które padają między innymi na sesjach. 

Odniósł się do jednego z elementów Biblioteki Publicznej – Dwutygodnika Suwalskiego. 

Zacytował fragment relacji z III sesji Rady Miejskiej dot. bonifikat przy sprzedaży mieszkań 

komunalnych . Zgłoszono dwa projekty uchwał, radni opowiedzieli się za projektem 

przygotowanym przez Prezydenta Miasta Suwałk. W artykule nie wspomniano o drugim 

projekcie przygotowanym przez radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość, czy ugrupowania 

„Mieszkańcy Suwałk”; w takim przypadku mieszkańcy nie mogli zapoznać się z inną  

propozycją przedstawioną na sesji. Aby społeczność otrzymywała, pełną, dokładna i rzetelną 

informację. Zaproponował wprowadzenie do statutu biblioteki następujących zmian                      

w rozdziale II  § 14: 

1. Przy Bibliotece działa Rada ds. rzetelności informacji jako organ opiniodawczy analizujący 

rzetelność informacji przekazywanych przez Dwutygodnik Suwalski. 

2. Kadencja Rady pokrywa się z kadencją rady miejskiej. 

3. Rada składa się z ośmiu radnych powołanych przez Radę Miejską Suwałk – po dwóch                

z każdego ugrupowania i klubu.   

4. Rada wyłania ze swojego składu przewodniczącego, który organizuje pracę Rady.  

5. Rada ma obowiązek monitorować rzetelność przekazywanych informacji oraz ma prawo 

składania wniosków dotyczących tego zagadnienia. 

6. Rada ma prawo wystąpić do dyrektora Biblioteki o odwołanie redaktora naczelnego 

Dwutygodnika Suwalskiego na wniosek przynajmniej czterech członków rady. 

 

Zbigniew R. De-Mezer podkreślił, że procedowanie w Radzie Miejskiej ma swoje 

zasady.Powołane przez Radę Miejską komisje mają w zakresie  w swoich kompetencji miedzy 

innymi opiniowanie projektów uchwał. Komisja Kultury, Sportu i Turystki – w skład której 

wchodzą również radni Klubu Prawo i Sprawiedliwość- projekt uchwały dot. statutu Biblioteki 

Publicznej został jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. Temat ten nie był poruszany na 

posiedzeniu merytorycznej komisji. Stwierdził, że od strony formalno-prawnej przedstawiony 

wniosek musi mieć opinię prawną; w tym trybie rozpatrywanie jest niedopuszczalne gdyż łamie 

podstawowe zasady procedowania. 

 

Wojciech Pająk stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Kultury, Sportu i Turystyki temat 

rzetelności przekazywanych informacji w Dwutygodniku Suwalskim nie był poruszany; radni 

skupili się nad propozycją zmian, które mają być wprowadzone do Statutu Biblioteki. 

Nadmienił, że przy placówce funkcjonuje Rada Biblioteki powoływana raz na cztery lat, która 

obejmuje cały zakres działań Biblioteki łącznie z działalnością Dwutygodnika Suwalskiego.  

Powołanie  nowego organu było by po prostu dublowaniem  funkcji i komplikowaniem pracy 

Biblioteki. 

 

Mariola B Karpińska – odniosła się do wypowiedzi radnego Zbigniew R. De-Mezera. 

Powiedziała, że domeną demokracji jest prawo głosu, prawo do wypowiedzi własnych opinii. 

Za przykład podała ostatnie -  ponad 3 godziny trwające - posiedzenie Komisji Oświaty                   



 

 

i Wychowania z udziałem Pani Prezydent, Naczelnika Wydziału Oświaty, Wychowania                 

i Sportu, na którym wszyscy zadawali pytania mniej lub bardziej dociekliwe. Odpowiedzi były 

konkretne, merytoryczne  i satysfakcjonujące. Prosiła, aby radni podczas obrad – mimo różnic 

poglądowych traktowali się z szacunkiem. 

 

Jarosław Schabieński zwrócił uwagę na fakt, że nikt z radnych nie zakwestionował tego, że 

poprzednia jego wypowiedź była nierzetelna, że takiego problemu nie ma; problem istnieje. 

Radni Klubu Prawo i Sprawiedliwość mają prawo do zgłoszenia zmian, które odnoszą się 

istnienia realnego problemu i jest to zgodne z prawem. 

 

Sławomir Sieczkowski potwierdził, że relacja z III sesji umieszczona w Dwutygodniku 

Suwalskim była nierzetelna; zabrakło wiele istotnych  informacji. Ważne jest aby prowadzony 

był dialog i prowadzone były działania na rzecz mieszkańców Suwałk. Podkreśli, że materiały 

sesyjne otrzymał po odbytych posiedzeniach komisji; nie jest członkiem Komisji Kultury, 

Sportu i Turystyki i dlatego nie mógł wcześniej wypowiedzieć swoich uwag dot. projektu 

przedmiotowej uchwały. Zgłosił wątpliwość prawną dot. rozdziału III § 10 ust. 1; jest zapis że 

organizację wewnętrzną biblioteki określa regulamin organizacyjny nadany przez dyrektora 

biblioteki po opinii Prezydenta. To co określa statut biblioteki  wynika z ustawy o bibliotekach. 

Przepisy tej ustawy mówią o tym, że statut określa organy biblioteki i jej organizację. Druga 

wątpliwość dotyczy § 13 ust. 1 projektu uchwały, czyli powtórzenie przepisu ustawowego, 

który mówi co może się dziać w bibliotece. Rada ma podjąć uchwałę z zapisem, że przy 

bibliotece może działać rada biblioteki jako organ doradczy i opiniodawczy dyrektora.                

W imieniu ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” zaproponował aby  we wspomnianym 

paragrafie określić wprost :” przy bibliotece działa Rada Biblioteki”. Następnie zadał pytanie 

czy stanowisko zastępcy dyrektora jest niezbędne; biblioteka przez szereg lat działała bez tego 

stanowiska; w szczególnych przypadkach zastępstwo sprawowała osoba wyznaczona przez 

dyrektora. Jeżeli stanowisko takie miało by być to kto personalnie zostałyby zastępcą. 

 

Karol Korneluk zapytał, czy nie zasadne by było, żeby w statucie biblioteki umieszczono znak 

graficzny / logo tej instytucji. 

 

Jacek Niedźwiedzki odniósł się do punktu 4 propozycji radnych  Prawa i Sprawiedliwość dot. 

obowiązku Rady monitorowania rzetelności przekazywanych informacji oraz składania 

wniosków dot. tego zagadnienia. Wyraził nadzieję, że nie jest to wprowadzenie cenzury 

artykułów prasowych i audycji radiowych. 

 

Jarosław Schabieński stwierdził, że intencją radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość nie jest 

wprowadzenie cenzury ale ukazywania się rzetelnych, prawdziwych informacji. 

 

Stanisław Kulikowski stwierdził, że propozycja radnego Jarosława Schabieńskiego dot. 

powołania Rady ds. rzetelności informacji jest de facto utworzeniem rady nadzorczej, co jest 

sprzeczne z prawem prasowym. Prawo prasowe dopuszcza istnienie przy każdym tytule rady 

programowej; jeżeli taka potrzeba istnieje nie ma żadnych przeszkód aby taka rada została 

powołana przy Dwutygodniku Suwalskim. Do tego nie jest potrzebna zmiana statutu biblioteki 

ani uchwała rady gminy. 

 

Jarosław Schabieński podkreśli, że powołanie rady ds. rzetelności informacji może budzić 

wątpliwości, ale bezspornym jest fakt, że rzetelność w przekazywaniu wszystkich informacji 

powinna obowiązywać. Wszyscy służą mieszkańcom Suwałk i wszystkim powinno zależeć na 

tym, aby otrzymywali oni rzetelną wiarygodną informację. 



 

 

 

Zdzisław Przełomiec  zgodnie z § 31 ust. 14 Statutu Miasta Suwałk udzielił głosu Zastępcy 

Prezydenta Miasta Suwałk Ewie Beacie Sidorek. 

 

Ewa Beata Sidorek poinformowała, że podtrzymuje wniosek i projekt uchwały w takiej treści  

w jakiej została przedstawiona. Zgodziła się z tym, że wszyscy oczekują od wszelkich mediów 

rzetelnego przekazu. Jakość artykułów i materiałów przedstawianych między innymi                     

w Dwutygodniku Suwalskim stawał wielokrotnie na posiedzeniach Kolegium Prezydenta 

Miasta. Prawo prasowe daje pewne uprawnienia i jest możliwość utworzenia rady, ale statut 

tego nie przewiduje. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Sławomira Sieczkowskiego zadała pytanie czy biblioteka 

ma obowiązek aby działa rada biblioteki.  W § 6   statutu zawarty jest zapis, że biblioteka może 

tworzyć i prowadzić oddziały i filie na terenie miasta; zapis wyrazu „może” wskazuje na to, że 

nie jest obligatoryjne. 

Poinformowała, że  to dyrektor biblioteki wyznacza swego zastępcę. Samorząd  jako nadzór 

nad działalnością jednostek kultury w przeprowadzonej  kontroli  w ubiegłym roku wskazał na 

uregulowanie i uporządkowanie sytuacji w kwestii zastępcy dyrektora. Nadmieniła, że  zadania 

biblioteki rozszerzają się; ogrom i złożoność zadań biblioteki i podległych filii jest bardzo 

rozległy. 

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że wszystkie jednostki samorządowe – oprócz statutów- 

posiadają regulaminy organizacyjne. Regulaminy organizacyjne uszczegółowiają pewne 

unormowania, które nie znajdują się w statucie. Statut z samej nazwy jest dokumentem zbyt 

ogólnym określającym wewnętrzną organizację, cele istnienia oraz tryb działania. Regulaminy 

organizacyjne zawierają między innymi informację o ilości etatów. Biblioteka publiczna 

posiada swój regulamin organizacyjne, który po zmianie statutu będzie dostosowany do 

nowego dokumentu. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Zdzisław Przełomiec poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Radnego Jarosława 

Schabieńskiego  dot. rozszerzenia Statutu Biblioteki Publicznej o dodatkowe punkty § 14 ; 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52  do protokołu 

„Za”            głosowało     6 radnych 

„Przeciw”   głosowało   14 radnych 

„wstrzymał się”               2 radnych  

 

Zdzisław Przełomiec  stwierdził, że wniosek Radnego Jarosława Schabieńskiego   nie uzyskał 

bezwzględnej większości głosów; w związku z powyższym wniosek nie został przyjęty. 

 

Zdzisław Przełomiec poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Radnego Sławomira 

Sieczkowskiego -  dot. § 13 zmieniający zapis „przy bibliotece może działać” zapisem „przy 

bibliotece działa”; 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53  do protokołu 

 

„Za”            głosowało   5 radnych 

„Przeciw”   głosowało 12 radnych 

„wstrzymał się”              5 radnych  



 

 

Zdzisław Przełomiec  stwierdził, że wniosek Radnego Sławomira Sieczkowskiego nie uzyskał 

bezwzględnej większości głosów; w związku z powyższym wniosek nie został przyjęty. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 19 głosów, „przeciw” o, „wstrzymał się” 3 

głosy)   przyjęta została   

Uchwała Nr IV/57/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

 stanowi załącznik nr 55 do protokołu 

 

Ad pkt 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 56 do protokołu.  

Andrzej Turowski-  Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 57  do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 58  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 15 głosów, „przeciw” 5 głosów, „wstrzymał 

się” 2 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr IV/58/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok  

- stanowi załącznik nr 59 do protokołu 

 

Ad pkt. 19 

Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

-    rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania  

wyboru wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Suwałkach;  

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru  

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.                               

 



 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  zgodnie z art.19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej polowy ustawowego składu rady, 

w głosowaniu tajnym. 

 

Poprosił o zgłaszanie kandydatów.  

Zbigniew Roman De-Mezer  w imieniu Klubu „Łączą Nas Suwałki” zgłosił kandydaturę 

radnego Wojciecha Pająka. Nadmienił również, że objęcie tego stanowiska zaproponowano 

radnym ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk”, ale propozycja nie  została przyjęta. 

Zgłoszony Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie na wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej. 

 

Sławomir Sieczkowski podkreślił, że we wcześniejszej wypowiedzi docenił rolę i duży wkład 

pracy  Przewodniczącego, ale nie można porównywać ogromu prac Przewodniczącego                   

i wiceprzewodniczących. Radni ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk| nie mają żadnych 

zastrzeżeń do osoby radnego Wojciecha Pająka  a wręcz przeciwnie cenią Jego doświadczenie 

i wkład pracy w samorząd. Potwierdził, że radni tego ugrupowania będą przeciwni podjęciu 

uchwały dot. powołania trzeciego wiceprzewodniczącego. 

 

Jacek Roszkowski zaznaczył, że jeżeli ugrupowanie radnych „mieszkańcy Suwałk” otrzymało 

propozycję wytypowania kandydata na trzeciego wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej                

i zrezygnowało uważając, że stanowisko to jest zbędne to  należałoby uszanować tę decyzję        

i nie powoływać wiceprzewodniczącego.   

 

Zdzisław Przełomiec – w związku z brakiem dalszych zgłoszeń stwierdził zamkniecie listy 

kandydatów  na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec  w związku z koniecznością przeprowadzenia głosowania tajnego 

zaproponował powołanie Komisji Skrutacyjnej. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

„za” głosowało 22 radnych, 

 „przeciw” 0, 

 „wstrzymał się” 0. 

Zdzisław Przełomiec  stwierdził, że jednogłośnie powołana została 3-osobowa Komisja 

Skrutacyjna. 

 

Zbigniew Przełomiec poprosił o zgłaszanie kandydatów do pracy w Komisji Skrutacyjnej. 

Zgłoszone zostały następujące kandydatury: 

 

Jacek Niedźwiedzki Ugrupowanie „Koalicja Obywatelska Platforma Nowoczesna”  - Karol 

Korneluk, 

Jacek Juszkiewicz Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” -   Mariola Brygida Karpińska, 



 

 

Zbigniew Roman De-Mezer Klub Radnych „Łączą Nas Suwałki”      Adam Ołowniuk,. 

Zgłoszeni Kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie zdecydowała o powołaniu Komisji 

Skrutacyjnej w następującym  składzie ( „za” głosowało 22 radnych ): 

1. Mariola Brygida Karpińska, 

2. Karol Korneluk 

3. Adam Ołowniuk. 

 

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że zgodnie z § 42 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk 

przeprowadzając głosowanie tajne Rada każdorazowo uchwala regulamin głosowania,                 

w oparciu o który pracuje Komisja Skrutacyjna. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru wiceprzewodniczących 

Rady Miejskiej w Suwałkach został radnym doręczony. 

Uwag do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie przyjęta została  ( „za” głosowało 22 radnych) 

 

Uchwała Nr IV/59/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach                                                                                                     

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru wiceprzewodniczących 

  Rady Miejskiej w Suwałkach 

załącznik nr 63 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec ogłosił 5-minutowa przerwę, celem ukonstytuowania się Komisji                

i przygotowania kart do głosowania. 

 

Przerwa 5-minutowa w obradach. 

 

Po przerwie  Mariola Brygida Karpińska poinformowała, że Komisja Skrutacyjna 

ukonstytuowała się i że została Przewodniczącą Komisji . 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej przypomniała zasady głosowania tajnego na 

wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Komisja Skrutacyjna, zgodnie z przyjętym Regulaminem przeprowadziła głosowanie tajne. 

Wyczytywani radni, w kolejności alfabetycznej z listy obecności, otrzymywali kartę do 

głosowania, po czym podchodząc do urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucali do niej 

kartę do głosowania. Podczas głosowania na sali znajdował się parawan umożliwiający radnym 

„dyskretne” oddanie głosu. 



 

 

Zdzisław Przełomiec po zakończeniu głosowania ogłosił 5-minutową przerwę w obradach 

celem ustalenia wyników głosowania. 

 

Przerwa 5-minutowa w obradach. 

 

Mariola Brygida Karpińska  odczytała protokół głosowania sporządzony przez Komisję 

Skrutacyjną wyboru wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Suwałkach, z którego wynikało, 

iż na 23 radnych ustawowego składu Rady w sesji uczestniczyło 22 radnych uprawnionych do 

głosowania. Minimalna liczba radnych, konieczna do wyboru wiceprzewodniczącego do liczba 

12. 

Karty do głosowania wydano 22 radnym i tyle kart wyjęto z urny.  

W trakcie głosowania oddano 22 głosów ważnych, 0 głosów nieważnych. 

Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że  na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach 

zgłoszono kandydaturę  radnego Wojciecha Pająka, 

W głosowaniu tajnym   radny Wojciech Pająk otrzymał: 

                                                                                          16 głosów „ jestem za” 

                                                                                            2 głosy    „jestem przeciw” 

                                                                                            4 głosy    „ wstrzymuje się” 

 

Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że w głosowaniu tajnym  bezwzględna większością głosów 

radny Wojciech Pająk został wybrany wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Protokół głosowania wyboru wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Suwałkach stanowi 

załącznik nr 64 do protokołu. 

Karty do głosowania na wiceprzewodniczącego stanowią załącznik nr 65 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że w związku z koniecznością uzewnętrznienia aktu 

wyboru należy podjąć stosowna uchwałę w tym zakresie; projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach został radnym 

doręczony. 

Uwag do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów   („za” 20 głosów, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymuje 

się” 0 ) przyjęta została   

Uchwała Nr IV/60/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach                                                                                                    

z dnia 25 lutego 2019 r. 

w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach 

załącznik nr 67 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec pogratulował nowo wybranemu Wiceprzewodniczącemu wyboru 

poprosił o zajęcie miejsca za stołem prezydialnym. 

 



 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi kasacyjnej od wyroku Wojewódzkiego  

Sądu Administracyjnego w Białymstoku w sprawie ze skargi na uchwałę Rady Miejskiej  

w Suwałkach w przedmiocie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 68 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawia opinię Komisji - załącznik nr 69  do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów( „za” 20 głosy, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymał 

się” 0) przyjęta została  

Uchwała Nr IV/61/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r 

w sprawie skargi kasacyjnej od wyroku Wojewódzkiego  Sądu Administracyjnego                    

w Białymstoku w sprawie ze skargi na uchwałę Rady Miejskiej  w Suwałkach                            

w przedmiocie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennej 

                                          - stanowi załącznik nr 71 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Podlaskiego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 72 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 73 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74    do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 21 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał 

się” 1 głos) przyjęta została  

Uchwała Nr IV/62/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 lutego 2019 r 

           w sprawie  skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podlaskiego. 

 - stanowi załącznik nr 75 do protokołu 



 

 

Ad pkt. 22 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Zdzisław Koncewicz  w imieniu radnych Klubu  Prawo i Sprawiedliwość oraz Ugrupowania 

„mieszkańcy Suwałk” – na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym oraz § 20 ust. 1 Statutu Miasta Suwałk złożył wniosek o zwołanie nadzwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej poświęconej funkcjonowaniu i polityce kadrowej Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Suwałkach. 

Wniosek stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki poinformował, że radni Miasta Białystok na sesji w dniu 25 lutego br. 

podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty od opłat za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności tych gruntów, gdzie 

bonifikata ustalona została na poziomie 98% ( do tego dnia była na poziomie 60%). Podobna 

uchwałę podjęli radni Miasta Łomży. Zaproponował, aby sytuacja w tym temacie została 

przeanalizowana i żeby można było jeszcze raz powrócić do głosowania nad zmianą 

przedmiotowej uchwały w punktach dot. wysokości bonifikat. 

 

Ad pkt. 23 

Zakończenie obrad IV sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  najbliższa sesja  jako nadzwyczajna odbędzie się dnia 

4 marca  2019 r.  o godz. 8:00 w Sali nr 26 Urzędu Miejskiego.. 

Kończąc IV sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono.   

 

 

                                           Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


